

No. Soalan: 68
PR-1321-L60155

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT MALAYSIA

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

DARIPADA : DATO' SERI ANWAR BIN IBRAHIM
[PERMATANG PAUH]

TARIKH : 19 MAC 2014

SOALAN : Dato' Seri Anwar bin Ibrahim [Permatang Pauh] minta MENTERI LUAR NEGERI menyatakan pendirian Kerajaan berhubung penindasan kian serius minoriti Islam Rohingya di Myanmar dan sejauhmana kesediaan Kerajaan menyemak semula pelaburan syarikat-syarikat Malaysia sebagai tindakan mengenakan tekanan terhadap Kerajaan Myanmar.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Sebagai mana yang Dewan yang Mulia ini sedia maklum, isu di Rakhine adalah masalah dalaman Myanmar. Seajar dengan dasar tidak campur tangan ASEAN, Malaysia menghormati integriti wilayah dan kedaulatan Myanmar.

2. Di dalam mesyuarat-mesyuarat ASEAN, Negara-negara Anggotanya termasuk Malaysia sentiasa mengesa Kerajaan Myanmar memastikan rakyat negara tersebut dari etnik Rohingya sentiasa diberikan keadilan. Secara individunya, Malaysia juga telah mengeluarkan dua kenyataan mengenai situasi di Rakhine. Yang pertama telah dikeluarkan pada 20 Jun 2012, di mana Malaysia menyatakan kebimbangan terhadap konflik etnik di Rakhine. Kenyataan kedua telah dikeluarkan pada 14 November 2012, di mana Malaysia mengesa kerajaan Myanmar untuk mengambil tindakan tegas ke arah mengembalikan keamanan dan kestabilan di negara tersebut.

3. Malaysia juga telah mengesa Kerajaan Myanmar untuk melaksanakan langkah-langkah konkrit dan positif bagi menamatkan semua tindakan keganasan dan pelanggaran hak asasi manusia terhadap etnik Rohingya dan masyarakat minoriti Islam di negara itu. Malaysia juga mengambil berat dengan keadaan sekarang termasuk isu pelarian di Wilayah Rakhine akibat insiden keganasan yang masih

berlaku di sana yang melibatkan konflik diantara masyarakat Buddha dan etnik Islam.

4. Malaysia berharap Kerajaan Myanmar dapat melaksanakan cadangan-cadangan dalam laporan awal Suruhanjaya Siasatan Rakhine dengan segera untuk memulihkan keadaan di Wilayah Rakhine. Malaysia juga percaya bahawa perdamaian di Myanmar akan membolehkan langkah-langkah memulihkan perpaduan di kalangan pelbagai kumpulan etnik di negara tersebut termasuk etnik minoriti Islam Rohingya dilaksanakan secara lebih berkesan.

5. Tekanan melalui sekatan ekonomi yang diamalkan oleh negara-negara Barat telah nyata gagal mempengaruhi Kerajaan Myanmar melaksanakan reformasi sosial, politik dan ekonomi. Sebaliknya, pendekatan yang diamalkan oleh ASEAN dengan tidak memulaukan atau mengenakan sekatan ekonomi terhadap Myanmar, telah terbukti berkesan dalam mempengaruhi negara tersebut melakukan reformasi dalaman yang diharapkan. Oleh itu, sebarang cadangan untuk Malaysia mengenakan sekatan ekonomi ke atas Myanmar sebagai usaha menyelesaikan isu dalaman negara tersebut adalah tidak sesuai untuk dipertimbangkan.

Sekian, terima kasih.